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Μετά την ημερίδα είναι πριν την ημερίδα 
Αφιερώσαμε αρκετό χρόνο στην προετοιμασία της ημερίδας 2.Μαρτίου.24. Για τη 
δεύτερη ημερίδα έχουμε μόνο λίγους μήνες για να προετοιμαστούμε. 
Τα θέματα της ημερίδας της 2ας Μαρτίου 24 ήταν η εκπαίδευση και οι 
ελληνογερμανικές οικονομικές σχέσεις. Στη δεύτερη ημερίδα θα ασχοληθούμε 
καθαρά με ιστορικά ζητήματα. Ποια είναι η ιστορία της Ελλάδας και πώς 
μπορούμε να τη μάθουμε; Ποιοι είμαστε εμείς οι Έλληνες και ποιοι οι Τούρκοι; 
Ποια είναι τα κοινά χαρακτηριστικά των λαών που ζουν στις παράκτιες περιοχές 
της Μεσογείου; 
Μπορείτε να διαβάσετε τι συγκεκριμένα εννοώ σε μια επιστολή που σας έστειλα 
την 1η Οκτωβρίου 2023. Είναι η επιστολή που έστειλα στον υφυπουργό Γιώργο 
Κώτσηρα 
https://www.facebook.com/permalink.php?story_fbid=pfbid02MHHviP1PymjYyjBrnCLnyCyZ8f38FGgLc4VYyqXfteBiPFFoKgN1
6aU1GDt1tbK7l&id=100011858281571 

 

Εκεί γράφω για την ιστορία: 
Ανάλυση DNA.  Βρισκόμαστε στον 21ο αιώνα. Η επιστήμη έχει σημειώσει μεγάλη 
πρόοδο τα τελευταία χρόνια. Η γενετική και ειδικότερα η αρχαιογενετική 
βρίσκονται στη διαδικασία επανεγγραφής της ιστορίας της ανθρωπότητας. Από το 
2003, είμαστε σε θέση να χρησιμοποιήσουμε την DNA ανάλυση για να μάθουμε 
ποιοι είμαστε, από πού προερχόμαστε και πόσο στενά συγγενεύουμε με άλλους. 
Γνωρίζουμε ήδη σήμερα ότι οι άνθρωποι της περιοχής της Μεσογείου και ιδιαίτερα 
εκείνοι των παράκτιων περιοχών είναι πολύ κοντινοί συγγενείς μεταξύ τους. Και 
ότι οι άνθρωποι που ζουν ανατολικά και δυτικά του Αιγαίου είναι τρίτα ξαδέρφια. 
Με άλλα λόγια, και με μεγάλη στατιστική ακρίβεια, οι Έλληνες και η συντριπτική, η 
μεγάλη πλειοψηφία των Τούρκων έχουν κοινούς προγόνους. Πολλοί λίγοι έχουν 
ασιατικούς προγόνους. Ίσως τέτοιες αλήθειες να μην αρέσουν σε κάποιους "υπερ-
θρησκευτικούς" Έλληνες και Τούρκους. Αλλά η ανάλυση DNA είναι κάτι σαν 
σφραγίδα. Ένα επίσημο έγγραφο. Το ερώτημα είναι πώς θα την 
χρησιμοποιήσουμε για να αναπτύξουμε φιλικές σχέσεις και να αποφύγουμε τις 
εχθροπραξίες μεταξύ των λαών. 
 
Η γενετική μπορεί να λύσει κοινωνικά προβλήματα. Εάν εφαρμοστεί σωστά. Ως 
γενετιστής, είμαι αισιόδοξος.  "Γενετική και κοινωνία" είναι ο τίτλος του βιβλίου 
μου, το οποίο μόλις εκδόθηκε και διανεμήθηκε στους συμμετέχοντες στην ημερίδα 
στις 2.Μαρτίου.24. Ο υπότιτλος είναι "Καταπολέμηση του ρατσισμού και του 
εθνικισμού με τη γενετική". Όσοι επιθυμούν να το διαβάσουν ας μου στείλουν τη 
διεύθυνσή τους. Υπάρχουν ακόμη διαθέσιμα 40 ελληνογερμανικά και 80 
ελληνογερμανικά-τουρκικά αντίτυπα. Θα ήμουν πολύ ευτυχής να διαβάσω τα 
σχόλια και τις διορθώσεις σας. Αυτό θα με βοηθήσει να κάνω την επόμενη έκδοση 

https://www.facebook.com/permalink.php?story_fbid=pfbid02MHHviP1PymjYyjBrnCLnyCyZ8f38FGgLc4VYyqXfteBiPFFoKgN16aU1GDt1tbK7l&id=100011858281571
https://www.facebook.com/permalink.php?story_fbid=pfbid02MHHviP1PymjYyjBrnCLnyCyZ8f38FGgLc4VYyqXfteBiPFFoKgN16aU1GDt1tbK7l&id=100011858281571


ακόμη καλύτερη. Σας ευχαριστώ εκ των προτέρων. Την περασμένη Κυριακή, στα 
γενέθλιά μου, (δηλαδή αυτά που θυμάται η γιαγιά μου), επισκέφθηκα το 
ελληνοτουρκικό ζευγάρι Μαρία και Μέριτς στο Κρίφτελ κοντά στη Φρανκφούρτη. 
Συγκινήθηκα βαθύτατα από αυτά που μου είπαν. Με εντυπωσίασαν, με 
επιβεβαίωσαν και με ενθάρρυναν. Μια λύση για ένα (καλύτερο) μέλλον για την 
ανθρωπότητα μπορεί να βρεθεί με βάση την επιστήμη και τη δημοκρατία του 
Πλάτωνα. Στην ίδια κατεύθυνση κινήθηκαν και τα σχόλια του Νόρμπερτ, 
προέδρου της  SPD-Botnang.     
 
Έτσι, από τώρα μέχρι τη δεύτερη ημερίδα το φθινόπωρο, θα δημοσιεύω μόνο 
ιστορικό περιεχόμενο. Είμαι σε στενή επαφή με τρεις συναδέλφους από την 
Ελλάδα και την Κωνσταντινούπολη και θα προσπαθήσω να βρω και άλλους 
αρμόδιους συναδέλφους από τη Γερμανία, π.χ. τον Κώστα και τον Γιάννη από το 
Radio Syntheseis. Θα σας ενημερώνω επίσης για αναρτήσεις που βλέπω στο FB 
και έχουν ιστορικό περιεχόμενο. Πιστεύω ότι με αυτόν τον τρόπο θα 
ενημερωθούμε καλύτερα και θα διευκολύνουμε τις εργασίες της ημερίδας. 
Πριν από δύο μέρες διάβασα στο FB του Βασίλη Φθενάκη ένα άρθρο για τον 
Ιωάννη Καποδίστρια. Νομίζω ότι όλοι πρέπει να γνωρίζουμε ποιος ήταν ο πρώτος 
κυβερνήτης της Ελλάδας. 
 
Χθες επισκέφθηκα μια μικρή πόλη κοντά στη Στουτγάρδη, το Vaihingen an der 
Enz. Στις 16 Αυγούστου 1944 έφτασαν σε αυτή την πόλη 1040 Έλληνες 
καταναγκαστικοί εργάτες. Τρεις Γερμανοί ιστορικοί έχουν αφιερώσει πολλά χρόνια 
ερευνώντας και καταγράφοντας την ιστορία αυτών των ανθρώπων. Πρόκειται για 
τους Volker Mall, Harald Roth και Johannes Kuhn. Ως Έλληνες, είμαστε υπόχρεοι 
σε αυτούς τους τρεις ιστορικούς. Να πούμε ένα ευχαριστώ. Και ο Έλληνας 
υφυπουργός, για παράδειγμα, που επισκέφθηκε τη Στουτγάρδη το περασμένο 
Σαββατοκύριακο, θα μπορούσε να το κάνει. Συνιστώ στους Έλληνες της 
Γερμανίας να διαβάσουν το βιβλιαράκι των τριών Γερμανών ιστορικών και  στους 
Έλληνες της περιοχής να επισκεφθούν το Vaihingen an der Enz και το Hailfingen 
κοντά στο Herrenberg. Είχα την τύχη να γνωρίσω δύο από τους 1040 και μάλιστα 
τον Νίκο Σκαλτσά, ο οποίος επέστρεψε στον τόπο του μαρτυρίου του, το 
Hailfingen, το 2018 σε ηλικία 92 ετών και χόρεψε ένα ζεμπέκικο χορό.  
Πιστεύω ότι κάθε Έλληνας πρέπει να γνωρίζει την ιστορία των καταναγκαστικών 
εργατών. Εγώ προσπάθησα να σας ενημερώσω. Και τώρα, που ετοιμαζόμαστε 
για τη δεύτερη ημερίδα, σας το υπενθυμίζω για άλλη μια φορά. 
EEE.BB-ZKHAILFINGEN-NikosSkaltsas.pdf (zplan-online.eu) 

K.K.  

https://www.zplan-online.eu/mediapool/132/1329257/data/EEE.BB-ZKHAILFINGEN-NikosSkaltsas.pdf


Nach der Tagung ist vor der Tagung 

Wir haben mehrere Jahre lang die Tagung vom 2. März 24 vorbereitet. Für die 
Vorbereitung der zweiten Tagung haben wir nur wenige Monate eingeplant. 
Die Themen der Tagung vom 2.März.24 waren Bildung und griechisch-deutsche 
Wirtschaftsbeziehungen. In der zweiten Tagung werden wir uns rein mit 
historischen Fragen beschäftigen. Was ist die Geschichte Griechenlands und wie 
können wir sie lernen? Wer sind wir Griechen und wer sind die Türken? Was sind 
die gemeinsamen Merkmale der Menschen, die in den Küstenregionen des 
Mittelmeers leben? 
Was ich konkret meine, können Sie in einem Brief lesen, den ich Ihnen am 
1.10.2023 geschickt habe. Es ist der Brief, den ich an den stellvertretenden 
Minister George Kotsiras geschickt habe (s. Link) 
 
Dort schreibe ich über Geschichte: 
DNA-Analyse Wir befinden uns im 21. Jahrhundert. Die Wissenschaft hat in den 
letzten Jahren große Fortschritte gemacht. Die Genetik und insbesondere die 
Archäogenetik ist dabei, die Geschichte der Menschheit neu zu schreiben. Seit 
2003 können wir mit der Methode DNA-Analyse herausfinden, wer wir sind, woher 
wir kommen und wie sehr wir mit anderen verwandt sind. Schon heute wissen wir, 
dass die Menschen des Mittelmeerraumes und insbesondere die der 
Küstenregionen sehr eng miteinander verwandt sind. Und dass die Menschen, die 
östlich und westlich der Ägäis leben Cousins und Cousinen dritten Grades sind. 
Mit anderen Worten Griechen und die große, die überwältigende Mehrheit der 
Türken haben gemeinsame Vorfahren. Wenige haben asiatische Vorfahren. 
Vielleicht sind solche Wahrheiten nicht nach dem Geschmack einiger "hyper-
religiöser" Griechen und Türken. Aber die DNA-Analyse ist so etwas wie ein 
Stempel. Ein offizielles Dokument. Die Frage ist, wie wir die DNA-Analyse nutzen 
werden, um freundschaftliche Beziehungen zu entwickeln und Feindseligkeiten 
zwischen den Völkern zu vermeiden  
 
Die Genetik kann soziale Probleme lösen. Wenn sie richtig angewendet wird. Als 
Genetiker bin ich optimistisch.  "Genetik und Gesellschaft" ist der Titel meines 
Buches, das soeben erschienen ist und an die Teilnehmer der Tagung vom 2.3.24 
verteilt wurde. Der Untertitel lautet "Rassismus und Nationalismus mit Genetik 
bekämpfen". Diejenigen, die es lesen möchten, sollten mir ihre Adresse schicken. 
Es sind noch 40 griechisch-deutsche und 80 griechisch-deutsch-türkische 
Exemplare vorhanden. Ich würde mich sehr freuen, Ihre Kommentare und 
Korrekturen zu lesen. Dies wird mir helfen, die nächste Ausgabe noch besser zu 
machen. Ich danke Euch im Voraus. Am vergangenen Sonntag, meinem 
Geburtstag, an den sich meine Großmutter erinnert, besuchte ich das griechisch-
türkische Ehepaar Maria und Meric in Kriftel bei Frankfurt. Was die beiden sagten, 
hat mich tief berührt. Sie haben mich beeindruckt, bestätigt und ermutigt. Auf der 
Basis der Wissenschaft und der Demokratie von Platon kann eine Lösung für eine 
(bessere) Zukunft der Menschheit gefunden werden. In die gleiche Richtung ging 
der Kommentar von Norbert, des Vorsitzenden der SPD-Botnang.     
 



Von jetzt an bis zur zweiten Tagung im Herbst werde ich also nur noch historische 
Inhalte posten. Ich stehe in engem Kontakt mit drei Kollegen aus Griechenland 
und Konstantinopel und werde versuchen, weitere kompetente Kollegen aus 
Deutschland zu finden, z.B. die Verantwortlichen Kostas und Jannis von Radio 
Syntheseis. Ich werde Euch auch über Beiträge informieren, die ich auf FB sehe 
und die einen historischen Inhalt haben. Ich glaube, dass wir auf diese Weise 
besser informiert werden und die Arbeit der Tagung erleichtern. 
Vor zwei Tagen habe ich einen Artikel über Ioannis Kapodistrias in FB von 
Vassilis Fthenakis gelesen. Ich denke, wir alle sollten wissen, wer der erste 
Gouverneur von Griechenland war. 
 
Gestern habe ich eine kleine Stadt in der Nähe von Stuttgart besucht, Vaihingen 
an der Enz. Am 16.8.1944 kamen 1040 griechische Zwangsarbeiter in dieser 
Stadt an. Drei deutsche Historiker haben viele Jahre damit verbracht, die 
Geschichte dieser Menschen zu erforschen und aufzuzeichnen. Es sind Volker 
Mall, Harald Roth und Johannes Kuhn. Diesen drei Historikern sind wir als 
Griechen zu Dank verpflichtet. Und das könnte zum Beispiel der stellvertretende 
griechische Minister tun, der am vergangenen Wochenende Stuttgart besucht hat. 
Den Griechen in Deutschland empfehle ich, das Büchlein der drei deutschen 
Historiker zu lesen, und den Griechen in der Region empfehle ich, Vaihingen an 
der Enz und Hailfingen bei Herrenberg zu besuchen. Ich hatte das Glück, zwei der 
1040 zu treffen und sogar Nikos Skaltsa, der 2018 im Alter von 92 Jahren an den 
Ort seines Martyriums, Hailfingen, zurückkehrte und einen griechischen Tanz 
tanzte.  
Ich bin der Meinung, dass jeder Grieche die Geschichte der Zwangsarbeiter 
kennen sollte. Ich habe doch versucht, Euch zu informieren. Und jetzt, da wir die 
zweite Tagung vorbereiten, erinnere ich euch noch einmal daran (s. Link). 

  
Konstantin Karras  
Präsident EEEΔ.BB,  
(Tel.: 0049-1735940055)  


